
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 19. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 382

En kortlægning som A4 Arbejdsmiljø har lavet viser, at der de seneste fem år er der sket

et drastisk fald i Arbejdstilsynets reaktioner til landets arbejdspladser om psykisk og fysisk

arbejdsmiljø. Påbud og vejledninger om psykisk arbejdsmiljø er faldet med 43 procent fra

2015 til 2019, mens reaktioner om muskel-skeletbesvær, der blandt andet handler om

forkerte arbejdsstillinger og løft, er faldet med 38 procent i samme periode. Fra 2015 til

2019 er antallet af forskellige arbejdspladser, som Arbejdstilsynet har besøgt, desuden

faldet med 45 procent. På den baggrund bedes ministeren besvare følgende spørgsmål:

A. Hvad mener ministeren om undersøgelsen og udviklingen i Arbejdstilsynets tilsyn?

B. Hvor meget af dette fald, mener ministeren, vil blive indhentet af de ekstra penge, der

er afsat til arbejdsmiljø på FFL2020?

C. Mener ministeren, at resultaterne af Det Nationale Forskningscenter for Arbejdsmiljøs

målinger af arbejdsmiljøets tilstand hvert 2. år indenfor psykisk arbejdsmiljø og muskel-

skeletbesvær er et resultat af nedskæringerne i Arbejdstilsynet?

D. Hvor mener ministeren, at Arbejdstilsynets aktivitetsniveau bør ligge i fremtiden for at

sikre optimale resultater i det forebyggende arbejde?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).

Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 27. august 2020.

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjarne Laustsen

formand
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